
 

 

Pracovní skupina pro financování                     

– aktiv ekonomů škol 

 1 7 . 1 0 . 2 0 2 2 ,  Č e s k ý  B r o d ,  Ž i ž k o v a  č .  p .  5 0 7 ,  K a v á r n a  T r a n z i t  C a f é  

Přítomni 

• Aktiv PS pro financování 4 členi z 6: Hybnerová Dita (ZŠ Kounice), Majerová Hana (ZŠ Tyršova), Pelantová 

Eva (ZŠ Tuklaty), Psohlavcová Lenka (ZŠ a PŠ Český Brod). 

• Za realizační tým: Soukupová Jiřina, Svěcená Veronika, Vraj Gabriela. 

• Omluveni: Šafářová Jana (ZŠ Poříčany), Vyhnalová Emilia (ZŠ Žitomířská). 

Program 

1. Přivítání účastníků 

2. Informace o aktualitách z projektu „Vzkvétání škol Českobrodska“ 

3. Možnosti financování škol 

4. Sdílení aktualit ze života škol v ORP Český Brod 

5. Závěr, další postup 

Body z jednání 

1. Přivítání účastníků 

J. Soukupová uvítala přítomné, zápisem byla pověřena Gabriela Vraj. 

2. Informace o aktualitách z projektu „Vzkvétání škol Českobrodska“ 

J. Soukupová informovala o výstupech z posledního jednání PS pro financování (8. září 2022) a o plánovaných 

dalších aktivitách. 

Termín Aktivita Místo 

25.10.2022 Setkání pracovní skupiny pro rovné příležitosti ve vzdělávání Budova PPP, Český Brod 

3.11.2022 Řídící výbor MAP ORP Český Brod Budova PPP, Český Brod 

22.11.2022 Setkání pracovní skupiny pro financování Budova PPP, Český Brod 

8.12.2022 Pracovní skupina pro předškolní vzdělávání Budova PPP, Český Brod 

 

 Veškeré informace byly a jsou nadále zveřejňovány na webu projektu https://skoly-orp-cb.eu/ 

 a Facebooku – https://www.facebook.com/skolyceskobrodska/ 

https://skoly-orp-cb.eu/
https://www.facebook.com/skolyceskobrodska/


 

Aktivita součástí projektu „Vzkvétání škol Českobrodska“ reg. č. CZ.02.3.68/0.0/0.0/20_082/0022927, který je 
financován z Evropského sociálního fondu, z rozpočtu České republiky, z rozpočtu města Český Brod a z rozpočtů 
vybraných obcí ORP Český Brod. 
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3. Možnosti financování škol  

Předmětem jednání byly Šablony IV. 

 Šablony ZŠ – podání žádosti o podporu do 28.4.2023 do 14 hod!  

Zvláštní pozornost se věnovala Šabloně 1.II/9   Inovativní vzdělávání žáků v ZŠ, která je novou Šablonou.  

https://opjak.cz/vyzvy/vyzva-c-02_22_002-sablony-pro-ms-a-zs-i/#dokumenty - str. 57, příloha č. 2 Přehled 

Šablon a jejich věcný výklad. 

4. Sdílení aktualit ze života škol v ORP Český Brod 

Hybnerová Dita (ZŠ Kounice) ZŠ mimo ORP ČB – Ze ZŠ odešel do důchodu zástupce ředitele, který byl velkou 

pomocí ekonomce. Nový zástupce ředitele je pí. Černá, celoživotní učitelka. Chybí další pracovník do 

ekonomického úseku. Paní Hybnerová nemá žádný zástup. Zvyšuje se množství práce, protože během let se 

zvýšil počet tříd z 10 na 14 a také se plánuje další přístavba, což znamená další počet tříd, další zaměstnanci. 

Paní Hybnerová nyní pročítá podmínky z OP JAK, aby škola mohla žádat o nové Šablony IV. ZŠ navštěvuje cca 

10 ukrajinských dětí. 

Majerová Hana (ZŠ Tyršova) – Změna v zastupitelnosti přišla od dubna 2022 se zavedením elektronické školní 

pokladny. Kolegyně má na starost též personalistiku. Komplexní zastupitelnost však zajištěna není i zde by 

bylo žádoucí tuto otázku řešit se zřizovatelem. Mzdy jsou pro školu zpracovávány externí firmou. 1 nová 

ukrajinská třída při ZŠ Tyršova je určena pro 20 žáků 1. – 5. ročníku a sídlí v ZUŠ. Výuku zajišťují 2 učitelky, z 

toho jedna ukrajinská. OP JAK III zastřešuje externí firma ve spolupráci s vedením školy bez spolupráce 

ekonomického úseku. 31. ledna 2023 budou končit právě probíhající Šablony III.  

Pelantová Eva (ZŠ Tuklaty) – Tuklaty mají externí firmu na mzdy i zpracování účetní agendy. Paní Pelantová 

pouze připravuje podklady pro účetní zpracování. Veškerá účetní evidence na škole se dělá ručně bez využití 

PC. Paní ředitelka zajišťuje platby, je nezastupitelná. Zástupkyně ředitelky paní Věra Sirůčková řeší pouze 

agendu související se vzděláváním a v případě dlouhodobé nepřítomnosti paní ředitelky nemají některé 

agendy zajištěný zástup. Plánuje se přístavba školy a tělocvičny, kde by měly vzniknout další 2 třídy pro 

družinu a kabinety. Škola má nyní 94 dětí a 16 pracovníků. Do první třídy se hlásilo pouze 14 dětí, na rok 

2023/2024 se bude hlásit asi 17 dětí. Do školy nově chodí i ukrajinské děti.  

Psohlavcová Lenka (ZŠ a PŠ Český Brod) – ve škole mají 2 ukrajinské žáky, z toho jeden má souběžně online 

výuku 2x týdně. ZŠ a PŠ absolvovala exkurzi ve Francii v rámci projektu Tranzitní program z OP VVV, z kterého 

je financován i provoz cvičné kavárny a cvičných bytů. Mají mzdovou účetní v Kolíně, ostatní zajišťuje paní 

Psohlavcová, které také chybí zastupitelnost. Ve škole probíhají Šablony. 

 Na ZŠ chybí zastupitelnost účetních. Jiná administrativní síla nemá přístup do systémů, v případě 

dlouhodobé nemoci by to mohl být pro školy velký problém. Účetní pracují i v nemoci z domova. 

Častokrát nemají dovolenou ani 14 dní v kuse. 

 Účetní se shodly na tom, že by bylo vhodné centrální nařízení, které by zajistilo zajištění 

zastupitelnosti účetních.  

D S O :  J .  S o u k u p o v á  

• Na ZŠ Žitomířská se plánuje výstavba 13 tříd. Probíhá uzavírání rámcových smluv o spolupráci a 

spolufinancování výstavby s ostatními obcemi, žádost na MŠMT se bude podávat až po projednání práva 

https://opjak.cz/vyzvy/vyzva-c-02_22_002-sablony-pro-ms-a-zs-i/#dokumenty
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stavby zastupitelstvy města Český Brod a obce Doubravčice a navýšení způsobilých výdajů. K 17.10.2022 

je podepsaná rezervace pro 460 míst z okolních obcí. Do konce října 2022 by se měly ozvat obce, které 

se také chtějí zapojit, místa ubývají. Stále nebylo schváleno navýšeno způsobilých výdajů na vybudování 

nového místa z dotačního programu „Prstenec II“ vládou. Navýšení by mělo být. DSO má zpracovanou 

prováděcí dokumentaci, rozpočet, nyní probíhá kontrola dokumentů. MŠMT zadalo své komisi expertů 

hodnocení naší projektové dokumentace. Hledají se další dotační tituly. Rozpočet na přístavbu ZŠ 

Žitomířská je 520 mil. Kč, způsobilé výdaje jsou za 390 mil. Kč. Hledají se další dotace např. „Zelené 

střechy“. V Českém Brodě bude nové zastupitelstvo, nový starosta. Je možné, že nastane i změna v DSO 

se změnou zastupitelstva. Ideální stav by bylo předání stanoviště v březnu 2023, aby zůstala šance otevřít 

školu v září 2024. 

• V pondělí 24. 10. 2022 se paní Soukupová zúčastní schůzky se zástupci MŠMT věnované školské legislativě 

s právničkou ČSI Mgr. Marií Pickovou, která poskytne aktuální informace o připravovaném „středním 

článku ve školství“.  Dotazy k této schůzce je možné zasílat pí. Soukupové do pátku 21. 10. 2022 na email: 

soukupova@cesbrod.cz.  

I n t e g r a c e  o b č a n ů  m i g r u j í c í c h  z  U k r a j i n y  

• Během prázdnin využilo program adaptačních skupin a jazykových kurzů pořádaných D více než 120 dětí 

ve věku od 3 do 18 let. Program zajišťovalo více než 30 různých lektorů.  Od září většina dětí integrována 

do MŠ, ZŠ a SŠ. V Oranžové zahradě zůstává skupina pro děti 3- 6 let, v PPP 3 skupiny (6. + 7. ročník, 8. + 

9. ročník a děti 15+). Tyto adaptační skupiny organizuje DSO na základě projektu Podzimní adaptační 

skupiny v Českém Brodě s podporou MŠMT. Na rozdíl od letních skupin zajišťujeme vedle výuky českého 

jazyka i výuku matematiky, biologie, chemie, anglického jazyka, fyziky, zeměpisu, dějepisu a všeobecného 

přehledu. Skupina 15+ absolvovala burzu škol v Kolíně. Připravujeme další exkurze na střední školy. 

 

5. Závěr, další postup 

Úkoly:  

• Na setkání pracovní skupiny PS pro rovné příležitosti, které se uskuteční 25. října 2022 řešit 

zastupitelnost účetních na školách.  

• Naplánovat výjezd do zahraničí na rok 2023, sdílení zkušeností s financováním školství. 

 

Další termín setkání je naplánován na úterý 28. 2. 2023 od 9 hod. v Kavárně Tranzit Café, budova PPP 

v Českém Brodě, pozvánka bude zaslána. 

Zapsala: 

Gabriela Vraj, členky PS, realizační tým MAP 

Schválila:  

Jiřina Soukupová, realizační tým MAP 
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